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Zapraszamy do lektury wywiadu z Burmistrzem Miasta M?awa S?awomirem Kowalewskim. Tekst zosta?
opublikowany w najnowszym numerze „Informatora Miejskiego” – biuletynu Urz?du Miasta M?awa,
dost?pnego bezp?atnie w ratuszu oraz siedzibach jednostek miasta.
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Magdalena Grzywacz: - Dobieg? ko?ca pierwszy rok Pana czwartej kadencji. Czym ró?ni si? ona
od poprzednich?

Burmistrz S?awomir Kowalewski: - To nieprawdopodobne, ?e min?? ju? rok! Tempo pracy jest
ogromne. Wyzwa? jest bardzo du?o, du?o tak?e zrealizowanych zada?, pomys?ów, wniosków
mieszka?ców. Jestem przekonany, ?e wszyscy zauwa?aj? inwestycje i remonty, które s? realizowane w
naszym mie?cie, zarówno ze ?rodków w?asnych, jak i tych zewn?trznych. Otrzymujemy dofinansowanie
ze ?rodków unijnych i ?rodków rz?dowych – jeste?my w tym skuteczni, dlatego te? przedsi?wzi??, o
które wnioskuj? mieszka?cy, jest coraz wi?cej. Pracuj?c przy realizacji zada?, pracujemy tak?e nad
planem na kolejne lata. Pami?tamy jednak, ?e plan podlega zmianom, pojawiaj? si? nowe
uwarunkowania, zagro?enia, ale bywa, ?e tak?e nowe mo?liwo?ci. Jeste?my elastyczni i wszystko
projektujemy w taki sposób, aby mieszka?com ?y?o si? lepiej w naszym mie?cie. Ci, którzy przyje?d?aj?
do M?awy, zauwa?aj?, ?e tu jest fajnie, ?e jest dynamika i sympatyczna atmosfera. Niektórzy nawet
zazdroszcz? nam tego. Wiem, ?e na dobry wizerunek miasta pracuj? wszyscy mieszka?cy i wszystkim
dzi?kuj?.

- Panie Burmistrzu, jakie dzia?ania, jakie zdarzenia 2019 roku sprawiaj?, ?e my?l?c o nich, czuje
Pan wci?? zadowolenie, jest Pan z nich dumny?

- Mam wiele powodów do zadowolenia. To, o czym warto pami?ta?, to fakt, ?e od stycznia 2019 roku
M?awska Komunikacja Miejska jest obs?ugiwana przez spó?k? miejsk? – M?awskie Przedsi?biorstwo
Drogowo-Mostowe. Ten pomys? zrodzi? si? w naszych g?owach z chwil?, gdy firma MOBILIS sko?czy?a
swoj? dzia?alno?? i to zapewni?o sprawne funkcjonowanie transportu publicznego. W tym roku min??o 5
lat funkcjonowania MKM-ki, z czego bardzo si? cieszymy.

Kolejny powód do dumy, to oczyszczalnia ?cieków wybudowana w formule Partnerstwa Publiczno-
Prywatnego. Tego nam zazdroszcz? samorz?dy w ca?ej Polsce. Jeste?my pod tym wzgl?dem jedyni.
Inni chc? nas na?ladowa? i ?ycz? im powodzenia w tym zakresie. Uczestniczy?em w tym roku w 8
konferencjach. By?em zaproszony przez Ministerstwo Inwestycji i Rozwoju, przez ró?ne stowarzyszenia,
organizacje i samorz?dy, po to, ?eby mówi? o sytuacji, któr? sfinalizowali?my 2 lipca tego roku w
M?awie. Przy tej okazji dzi?kuj? radnym poprzedniej kadencji, radnym, którzy wykazali si? odwag?,
determinacj? i wyrazili zgod?, aby burmistrz móg? wy?oni? partnera prywatnego. Byli ?wiadomi, ?e to
najlepsze rozwi?zanie. Dzi?ki takiej decyzji nowa oczyszczalnia o warto?ci ponad 50 mln z? mog?a
powsta? w M?awie bez udzia?u ?rodków w?asnych. Mamy to!

Poza tym realizujemy drogi, budujemy dworzec zintegrowany – jest to zadanie wieloletnie, które wraz z
centrum handlowym zostanie doko?czone w przysz?ym roku. Jako miasto wspieramy tak?e bardzo
potrzebne budownictwo jedno- i wielorodzinne realizowane przez mieszka?ców M?awy. Ciesz? si?, ?e
kolejny rok funkcjonuj? „nasze” du?e przedsi?biorstwa, ale tak?e ?rednie, ma?e oraz mikro firmy
rodzinne. ?wiadcz? one ró?ne us?ugi, produkuj? wa?ne, potrzebne rzeczy, które znajduj? swoich
nabywców. W naszym mie?cie przybywa ludzi. To jest bardzo wa?na i dobra informacja. Obserwujemy,
?e ró?ne gminy, miasta wyludniaj? si?, ale M?awian przybywa. Zjawisko to ?wiadczy o atrakcyjno?ci
miejsca, o tym, ?e jest tu praca i t?tni ?ycie. Przybywa równie? dzieci, a moim zdaniem to one s? naszym
najlepszym powodem do dumy i najwi?kszym skarbem.

- A czy w mijaj?cym roku odnotowa? pan jak?? pora?k??

- Gdyby si? g??biej zastanowi?, na pewno jakie? by?y, ale nie spektakularne. Irytuje mnie, gdy co? si?
opó?nia. Opó?nienia w inwestycjach odbieram troch? jako pora?k?. Cz?sto s? to sytuacje niezale?ne
ode mnie i moich decyzji. Mamy do czynienia z obiektywnymi przyczynami, które spowalniaj? realizacje,
np. czas przygotowania dokumentacji, trudno?ci z wy?onieniem wykonawcy, czy te? problemy z
zako?czeniem projektów w terminie. Zawsze chcia?bym realizowa? wszystko jeszcze szybciej i w



wi?kszym zakresie. Dlaczego? Bo oczekiwania mieszka?ców s? bardzo du?e i trzeba dzia?a? szybko,
cho? wiem, ?e wszystkiego nie zrealizujemy. Sen z powiek samorz?dowców sp?dza gospodarka
odpadami. Po zmianie wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami, odpady komunalne nie mog? ju?
trafia? na pobliskie sk?adowisko. Dlatego nasze odpady s? wywo?one w miejsca oddalone od M?awy, co
generuje dodatkowe koszty transportu. W ca?ej Polsce rosn? op?aty pobierane na sk?adowiskach
odpadów, w tym op?ata za gospodarcze korzystanie ze ?rodowiska (op?ata marsza?kowska). Wszystko
to przek?ada si? na wzrost op?at dla mieszka?ców. Nie jest to problem lokalny. Obserwujemy to, co
dzieje si? w Polsce i u nas w powiecie. Tendencja jest rosn?ca.

- Przed nami nowy rok i nowe wyzwania. Jaki b?dzie? Czego mo?emy si? spodziewa??

- To b?dzie trudny rok. Przygotowali?my projekt bud?etu, który by? analizowany przez Radnych Miasta
M?awa i 17 grudnia zosta? przyj?ty do realizacji na kolejny rok. Wydatki z bud?etu b?d? ponosi?
Burmistrz Miasta M?awa, dyrektorzy m?awskich jednostek oraz naczelnicy wydzia?ów. Zawsze
przygotowujemy bud?et gospodarnie – bardzo rozs?dnie, odpowiedzialnie i – co bardzo wa?ne – realnie.

Widzimy trudno?ci w perspektywie roku 2020 i lat kolejnych, rosn?ce – niestety – wydatki bie??ce, które
powoduj? nasze obawy. W ca?ym kraju s? one spowodowane podwy?kami i wzrostem ró?nych kosztów.
W zwi?zku z tym maleje nam kwota nadwy?ki operacyjnej, ale wci?? chcemy realizowa? wa?ne dla
mieszka?ców inwestycje.

- Mo?na wi?c powiedzie?, ?e mimo obiektywnych, ogólnopolskich trudno?ci samorz?dów, nasze
miasto stawia na rozwój. Co chcia?by pan zrealizowa? w 2020 roku?

Otrzymali?my dofinansowania na dwie drogi, Mariack? i Wysok?, wraz z przyleg?ymi ulicami; na
infrastruktur? sportow? na terenie Miejskiego O?rodka Sportu i Rekreacji oraz przy Szkole Podstawowej
nr 7; oraz na kontynuacj? budowy kolektorów sanitarnych na terenie aglomeracji Miasta M?awa. To
bardzo wa?ne zadania. Dofinansowania wynosz? od 50 do 80 procent, reszta to wk?ad w?asny miasta.
Przetargi w cz??ci ju? rozstrzygn?li?my, cz??? czeka na og?oszenie.

Na li?cie naszych marze? i priorytetów s? tak?e: drugi etap budowy Alei ?wi?tego Wojciecha, czyli
po??czenia ulic Sienkiewicza i P?ockiej, oraz budowa ??obka przy Zespole Placówek O?wiatowych nr 2.
??obek na 75 miejsc ma powsta? w pr??nie rozwijaj?cej si? dzielnicy miasta – na Wólce. Z?o?yli?my
wnioski o dofinansowanie naszych projektów. Oba ju? s? po wst?pnej ocenie, czekamy na kolejne
rozstrzygni?cia, licz?c, ?e otrzymamy na ich realizacj? pieni?dze. M?awie zarówno pierwsza jak i druga
inwestycja s? bardzo potrzebne. Uznali?my, ?e skoro mamy mo?liwo?? uzyskania ?rodków finansowych,
to b?dziemy si? o nie ubiega?. Bez udzia?u funduszy zewn?trznych ?adna z tych inwestycji nie by?aby
mo?liwa do realizacji.

Pami?tamy te? o modernizacji dróg na terenie miasta, szczególnie tam, gdzie zosta?y u?o?one kolektory
sanitarne, a mieszka?cy pod??czyli swoje domy do sieci. Te drogi s? obecnie projektowane i planowane
w kolejnych latach do realizacji.

- Aleja ?wi?tego Wojciecha – w dotychczasowym kszta?cie – zosta?a zrealizowana przy udziale
?rodków z Regionalnych Inwestycji Terytorialnych. Liderem „naszego” RIT-u jest Ciechanów. Jak
uk?adaj? si? Pana relacje z prezydentem tego miasta?

- Nasze relacje uk?adaj? si? poprawnie, nawet dobrze. Ka?dy z nas reprezentuje interesy swojego
miasta i interesy swoich mieszka?ców. Jestem przekonany, ?e rozmawiaj?c, mamy szans? na
porozumienie. Sensacje, które ostatnio obieg?y nasze miasta i dotar?y do spo?ecze?stwa, s?
wyolbrzymione. Wci?? jeste?my na etapie negocjacji, ale prowadzimy dialog – i to jest najwa?niejsze.
Przedstawi?em stanowisko M?awy w sposób zdecydowany i by? mo?e to przyczyni?o si? do



rozpocz?cia konstruktywnych rozmów. Licz?, ?e tak?e nasze miasto b?dzie mog?o wnioskowa? o
zg?oszenie inwestycji do RIT-u. To dobrze rokuje.

- Na zako?czenie – Panie Burmistrzu, czego my – M?awianie mo?emy sobie ?yczy?? Czego Pan
chcia?aby ?yczy? mieszka?com na nowy, 2020 rok?

- Z okazji jubileuszu 10-lecia wspó?pracy byli?my ostatnio we w?oskim miasteczku Moscufo na ?wi?cie
górskich zespo?ów dudziarzy. Goszczony przez burmistrza tego miasta, Claudia De Collibusa,
zobaczy?em na ?cianie w jego domu fotografi? Ojca Pio. Zapyta?em, czy Moscufo le?y daleko od
miejsca, gdzie ?y? i dzia?a? ten ?wi?ty. W ten sposób rozpocz?li?my rozmow? na temat historii
wspomnianej fotografii. Okaza?o si?, ?e nale?a?a ona do nie?yj?cej ju? Mamy Claudia. Zdj?cie
b?ogos?awi? papie? Benedykt i dla rodziny burmistrza Moscufo stanowi ono du?? warto??. Mimo moich
protestów Claudio – cz?owiek niezwykle szczodry i otwarty – zdj?? fotografi? ze ?ciany i przekaza? mi j?
dla mieszka?ców M?awy z ciekaw? dedykacj?: „Niech r?ka Ojca Pio ma w swej opiece mieszka?ców
M?awy, tak, jak czuwa nad naszym miastem”. I tego mo?emy sobie ?yczy?.

Ponadto – nie b?d? oryginalny – ?ycz? Pa?stwu zdrowia, spokoju, rado?ci oraz wszelkiej pomy?lno?ci.
Bardzo wa?na jest pomy?lno?? w rodzinie i sukcesy zawodowe – tego z ca?ego serca ?ycz? wszystkim
mieszka?com M?awy.

- Dzi?kuj? za rozmow?.

Magdalena Grzywacz

Adres źródłowy: https://mlawa.pl/artykul/reprezentuje-interesy-mieszkancow-
mlawy


